
                                                                                                                   

  
 
 
 
2016 SCHRIFTELIJKE VRAGEN 

13                       Vragen van mevrouw H. Koelmans, de heer C.H. Bos  
  en de heer S. de Vries 

             (ingekomen op 21 januari 2016 en  
antwoorden door het college verzonden op 2 maart 2016) 
 

Schriftelijke vragen SP over de reorganisatie van de Bibliotheek Utrecht 

In een brief van 19 januari 2016 trekt de FNV aan de bel bij het college over de reorganisatie van de 

Bibliotheek Utrecht. Het AD van 20 januari besteedde hier kort aandacht aan. Inmiddels beschikt de SP 

ook over deze reorganisatieplannen en we zijn ervan geschrokken. Van ongeveer 15 medewerkers 

vervallen de banen. Deels zal dit werk worden overgenomen door  circa 100 vrijwilligers. Ook wordt er 

voorgesorteerd op sluiting en/of vermindering van de dienstverlening in de wijkvestigingen. 

In het reorganisatieplan van de bibliotheek wordt gesproken van een bezuiniging van 25% van de 

besteedbare middelen uit gemeentelijke subsidie tussen 2010-2018. In haar brief doet de FNV 

tevergeefs het verzoek de financiële situatie van de bibliotheek inzichtelijk te maken en om uitleg over 

de subsidiëring vanuit de gemeente. 

De reorganisatie is reeds gaande en de vragen van de FNV zijn volgens de SP dan ook urgent. 

1. Is de gemeente evenals de SP van mening dat de bibliotheek openheid moet geven over hun 

financiële situatie? 

 

Ja. 

 

2. Wanneer verwacht het college de brief van de FNV te beantwoorden en is het college bereid het 

antwoord in afschrift naar commissie M&S te sturen? Zo nee, waarom niet? 

 

De brief aan de FNV is beantwoord, zie afschrift in de bijlage.  

 

3. Vindt het college het wenselijk dat de bibliotheek erop aanstuurt dat een deel van het werk dat nu 

door betaalde krachten wordt uitgevoerd na de reorganisatie zal worden gedaan door vrijwilligers? 

Zo ja, waarom? 

 

Ja. Het blijkt dat specifieke  werkzaamheden door vrijwilligers uitgevoerd kunnen worden. Het 

vergroot de participatie van de burgers in een maatschappelijke voorziening. Elders in het land is 

de inzet van vrijwilligers in de bibliotheek al heel gewoon. De Bibliotheek Utrecht kent tot nu toe 

een beperkte inzet van vrijwilligers. 

 

4. Uit de jaarrekeningen over 2013 en 2014 blijkt dat de netto honorering van de directeur over deze 

jaren is toegenomen van € 133.462 naar € 143.625. Wat betekent het opvangen van de vermeende 

bezuiniging van 25% voor de salariëring  van de directeur? Kan het college inzicht verschaffen in 

het verloop van deze salariëring voor en na de reorganisatie?  

 

Het salaris van de directeur is de verantwoordelijkheid van de Raad van Toezicht van de 

bibliotheek. Wij verwijzen u voor informatie over de salariëring van de directeur naar de website 

van de bibliotheek, waar uitgebreid uitleg wordt gegeven hierover. 

 

Bij de bespreking van het plan Bieb op de Neude, in de commissie M&S van 8 september 2015, is het 

college de verzekering gevraagd dat de verhuizing van de Bieb niet ten koste mag gaan van de 

wijkvestigingen. Het antwoord van de wethouder was:  

 

“Binnen de begroting van de centrale Bibliotheek moeten dan keuzes gemaakt worden voor de 

realisatie van een zo goed mogelijke dienstverlening richting de burgers. Deze extra middelen staan 



los van de discussies over de middelen voor wijkvestigingen. De raad sprak zich al veel eerder uit. 

Mocht de bibliotheek plannen gaan ontvouwen om daarover een andere  mening te gaan hebben dan 

vandaag, zullen die met de raad besproken worden. Dan wordt die mening gegoten in een plan en 

volgt daarover besluitvorming. Dat is met dit plan niet aan de orde.” 

In het reorganisatieplan van de bieb staat het volgende te lezen op bladzijde 9: 

“Gezien de wens van de burgers in de stad en gezien de politieke wens tot behoud van alle 

wijkvestigingen zal de Bibliotheek Utrecht, waar financieel mogelijk, deze vestigingen, wellicht hier en 

daar in aangepaste vorm, in stand houden.” 

5. Is het college het met de SP eens dat het hier gaat om het ‘ontvouwen van plannen om hierover een 

andere mening te gaan hebben’  en wat vindt het college van deze plannen? 

 

De verhuizing van de centrale bibliotheek naar de Neude vindt plaats binnen de eerder 

voorgelegde, sluitende,  exploitatiebegroting . De bibliotheek kijkt voor haar vestigingen  in het 

kader van de bibliotheek van de 21e eeuw met welke dienstverlening de wijkvestigingen  hun 

doelgroep zo goed mogelijk bedient en hoe dit zo efficiënt mogelijk georganiseerd kan worden. 

 

6. Wanneer kan de Raad een plan ter besluitvorming tegemoet zien? 

 

 De raad krijgt begin maart de visie op de bibliotheek van de 21e eeuw ter vaststelling  voorgelegd.  

 

7. Is het college het met de SP eens dat het hier wel degelijk gaat om een bezuiniging op de 

wijkvestigingen die rechtstreeks samenhangt met de verhuizing van de centrale bieb? Zo nee, 

waarom niet? Zo ja, wat gaat het college hieraan doen?  

 

Nee. Zie het antwoord op vraag 5. 

 


